



ISSN 1674 - 3636

CN 32 - 1796/P

地质学刊

JOURNAL OF GEOLOGY

2018年 第42卷 第1期 Vol.42 No.1 2018



江苏省地质调查研究院 江苏省地质学会 中国地质学会 主办

万方数据

地质学刊(季刊)

DIZHI XUEKAN

2018年3月 第42卷 第1期 (总第166期)

目次

基础地质

- 城巴断块震旦系陡山沱组地层对比与划分及沉积相研究 吴富强, 姚华舟(1)
- 西秦岭中川地区李坝式金矿地质地球化学特征及找矿思路 刘国文, 吴志强, 赵俊哲, 等(7)
- 喀喇昆仑甜水海—火烧云—带铅锌矿成矿条件及找矿潜力 晋红展(17)
- 徐州地区辉绿岩地球化学特征 王善明, 张洁, 张琪, 等(23)
- 宁芜北部地区竹园山式铁矿及其找矿前景 刘一, 曾勇, 史洪峰, 等(32)
- SEDEX型矿床中电气石岩的地质特征及找矿意义 张羽洋(40)
- 内蒙古乌拉特中旗依肯脑包石墨矿地质特征及成因 乔宝成, 刘波, 李海东(46)
- “人”字形构造对城步周山铅锌矿床的构造控制 万方良, 肖諄, 戴晓彬(52)
- 大牛地气田石炭—二叠系烃源岩生烃潜力 吕剑虹, 缪九军, 邱祁(60)
- 鄂尔多斯盆地临兴—神府地区奥陶系马五段沉积相发育控制因素及沉积模式 朱石磊, 吴克强, 王颖, 等(70)
- 徐淮地区二叠系烃源岩地球化学特征及页岩气资源潜力——以宿州3-1钻井剖面为例 刘敬维, 姚素平, 胡文瑄, 等(79)
- 川中地区磨溪气田龙王庙组有利储集相带分布特征 梁健, 王丹玲(88)
- 赣南地区早南华世钾质斑脱岩的发现及其大地构造意义 周博文, 曾国丰, 徐文坦, 等(95)
- 湖北松滋刘家场地区寒武系叠层石沉积特征及其古环境意义 陈梅, 肖传桃, 程俊, 等(108)

数学地质与地学信息

- 深度学习在地质学上的应用 李苍柏, 范建福, 宋相龙(115)
- 多源异构地质数据集成方法应用研究 潘婷婷, 陈建平, 吴永亮, 等(122)
- 页岩压裂影响因素三维模型数值分析 张健, 张国祥, 王金意, 等(127)

海洋地质与环境地质

- 南海北部陆架海域表层沉积物黏土矿物分布特征及物源分析 田成静, 钟和贤, 徐子英, 等(131)
- 粤北凡口铅锌矿区土壤重金属元素污染特征及评价 叶永钦, 黄国龙, 林子江, 等(137)

应用地质

- 徐州市地质调查在城市“三线”划定中的应用 黄敬军, 姜素, 花修权, 等(145)
- 高精度重磁测量在河南崮山金矿区调查评价中的应用 徐洪南, 张宏伟, 陈中(151)
- 可控源音频大地电磁法(CSAMT)在茅山地热资源勘查中的应用 王军成, 黄仕茂, 徐燕燕(161)
- 江苏吴江盛泽地区建筑物荷载对地面沉降的影响 吴建斌, 胡颖, 骆祖江(167)

编辑部主任: 侯鹏飞 责任编辑: 侯鹏飞 编辑校对: 侯鹏飞 蒋艳 徐旭峰 陈露
英文译校: 陈露 封面摄影: 詹庚申 封面设计: 晓生 侯鹏飞 法律顾问: 曹爱民

JOURNAL OF GEOLOGY

Vol.42 No.1 March 2018

CONTENTS

Fundamental Geology

- Stratigraphic correlation and division and sedimentary facies of the Sinian Doushantuo Formation in Chengba Fault Block WU Fuqiang, YAO Huazhou (1)
- Geochemical characteristics and prospecting idea of the Liba-type gold deposits in Zhongchuan area, West Qinling LIU Guowen, WU Zhiqiang, ZHAO Junzhe, et al. (7)
- Analysis of metallogenic condition and prospecting potential of lead-zinc deposit in Tianshuihai-Huoshaoyun area, Karakoram JIN Hongzhan (17)
- A study on the geochemistry of diabase from Xuzhou area WANG Shanming, ZHANG Jie, ZHANG Qi, et al. (23)
- Analysis of the prospecting potential of Zhuyuan-shan-type iron deposit in the northern Nangjing-Wuhu area LIU Yi, ZENG Yong, SHI Hongfeng, et al. (32)
- Geological characteristics and its prospecting significance of the tourmalines in SEDEX-type deposit ZHANG Yuyang (40)
- Geological characteristics and genesis of the Yikennaobao graphite deposit in Urad Middle Banner, Inner Mongolia QIAO Baocheng, LIU Bo, LI Haidong (46)
- Structural control of the "λ-type" structure on the Zhoushan Pb-Zn deposit in Chengbu County, Hunan Province WAN Fangliang, XIAO Zhun, DAI Xiaobin (52)
- Analysis of the hydrocarbon generation potential of Carboniferous-Permian source rocks of the Daniudi gas field LYU Jianhong, MIAO JiuJun, QIU Qi (60)
- Study on controlling factors and depositional model of sedimentary facies in the fifth member of the Ordovician Majiagou Formation, Linxing-Shenfu area in the Ordos Basin ZHU Shilei, WU Keqiang, WANG Ying, et al. (70)
- Geochemical characteristics and shale gas resource potential of Permian source rocks in Xuhuai area: A case study of the 3-1 drilling section of Suzhou LIU Jingwei, YAO Suping, HU Wenxuan, et al. (79)
- The distribution characteristics of the favorable reservoir facies belt in the Longwangmiao Formation, Moxi gas field, central Sichuan Basin LIANG Jian, WANG Danling (88)
- The discovery of Early Nanhuan K-bentonite in southern Jiangxi and its tectonic significance ZHOU Bowen, ZENG Guofeng, XU Wentan, et al. (95)
- Sedimentary characteristics and their palaeoenvironment significance of Cambrian stromatolites in Liujiachang of Songzi City, Hubei Province CHEN Mei, XIAO Chuantao, CHENG Jun, et al. (108)

Mathematical Geology and Geologic Information

- A study on application of deep learning in geology LI Cangbai, FAN Jianfu, SONG Xianglong (115)
- The applied research of integration method for multi-source and heterogeneous spatial geological data PAN Tingting, CHEN Jianping, WU Yongliang, et al. (122)
- Three-dimensional model numerical analysis of factors influencing shale fracturing ZHANG Jian, ZHANG Guoxiang, WANG Jinyi, et al. (127)

Marine Geology and Environmental Geology

- Distribution characteristics and source analysis of clay minerals in the surface sediments from the shelf of the northern South China Sea TIAN Chengjing, ZHONG Hexian, XU Ziyang, et al. (131)
- Characteristics of heavy metal pollution in soil and its environmental evaluation in the Fankou Pb-Zn mining area, northern Guangdong Province YE Yongqin, HUANG Guolong, LIN Zijiang, et al. (137)

Applied Geology

- The application of urban geological survey in "three limits" delineation of Xuzhou HUANG Jingjun, JIANG Su, HUA Xiuquan, et al. (145)
- Application of high precision gravity and magnetic survey in investigation and evaluation of the Xiaoshan gold mine, Henan Province XU Hongnan, ZHANG Hongwei, CHEN Zhong (151)
- The application of Controlled Source Audio-frequency Magnetotelluric method in geothermal resource exploration in Mount Maoshan, Jiangsu Province WANG Juncheng, HUANG Shimao, XU Yanyan (161)
- Impact of building load on land subsidence in Shengze area of Wujiang, Jiangsu Province WU Jianbin, HU Ying, LUO Zujang (167)

中国地质学会东南地区重点期刊
中国地质学会数学地质与地学信息专业委员会会刊
中国地质学会海洋地质专业委员会会刊

华东地区优秀期刊
江苏省精品科技期刊
江苏省优秀期刊、一级期刊
《中国核心期刊(遴选)数据库》收录期刊
《中国学术期刊综合评价数据库》来源期刊
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊
“万方数据——数字化期刊群”全文收录上网期刊
中国知网《中国期刊全文数据库》全文收录上网期刊
维普资讯《中文科技期刊数据库》全文收录上网期刊
美国《化学文摘》收录期刊
美国《乌利希国际期刊指南》收录期刊
美国地质学会《地质学参考及预览数据库》收录期刊

地质学刊

DIZHI XUEKAN

第42卷 第1期 (总第166期)

季刊 1977年创刊

2018年3月28日出版

JOURNAL OF GEOLOGY

Vol.42 No.1 Sum.166

Quarterly Since 1977

Mar. 28, 2018

主管单位:江苏省国土资源厅
主办单位:江苏省地质调查研究院
江苏省地质学会
中国地质学会
主 编:夏 鸣
编辑出版:《地质学刊》编辑部
(南京市珠江路700号地质大厦 邮编210018)
电 话:(025)51816565
电子信箱:dizhixuekan@163.com

网 址:<http://www.journalofgeology1977.com>
印刷装订:江苏省地质测绘院
(南京市江宁区松岗街20号 邮编211102)
发行范围:公开
国外总发行:中国出版对外贸易总公司
(北京市782信箱 邮编100011)
国内订阅:江苏省地质调查研究院
(南京市珠江路700号地质大厦 邮编210018)
广告经营许可证:宁工商临广字第97-9号

Governed by Department of Land and Resources of Jiangsu Province
Sponsored by Geological Survey of Jiangsu Province
Geological Society of Jiangsu Province
Geological Society of China

Chief Editor: XIA Ming

Edited by Editorial Office of JOURNAL OF GEOLOGY
(700 Zhujiang Rd., Nanjing 210018, China)

Telephone: +86-25-51816565

E-mail: dizhixuekan@163.com

Website: <http://www.journalofgeology1977.com>

Printed by Jiangsu Geologic Surveying and Mapping Institute
(20 Songgang Rd., Jiangning District, Nanjing 211102, China)

International distributed by China National Pub. Industry Trade Co.
(P.O. Box 782, Beijing 100011, China)

National distributed by Geological Survey of Jiangsu Province
(700 Zhujiang Rd., Nanjing 210018, China)

中国标准连续出版物号

ISSN 1674-3636
CN 32-1796/P

定价: 20.00元/期
100.00元/年

ISSN 1674-3636

